

CSLA ANNUAL GENERAL MEETING DRAFT MINUTES		ASSEMBLÉE GÉNÉRALE ANNUELLE DE L'AAPC PROCÈS-VERBAL PROVISOIRE	
<b>May 11<sup>th</sup>, 2023 from 2 to 3 pm ET (by webinar)</b>		<b>11 mai 2023 de 14h à 15h (HE) (par webinaire)</b>	
1.	<b>Call to Order</b>  Chris Grosset called the meeting to order and welcomed members with a land acknowledgement.	1.	<b>Ouverture de l'assemblée</b>  Chris Grosset ouvre l'assemblée annuelle et accueille les membres en témoignant sa reconnaissance territoriale.
2.	<b>Approval of the Agenda</b>  <b>MOTION</b> : To approve the agenda as proposed. Moved by Arnis Budrevics and seconded by Nastaran Moradinejad. Motion approved.	2.	<b>Approbation de l'ordre du jour</b>  <b>PROPOSITION</b> : Adopter l'ordre du jour sans modification. Proposée par Arnis Budrevics et appuyée par Nastaran Moradinejad. Adoptée.
3.	<b>Establishment of Quorum</b>  According to our by-laws:  <i>10.3.1 At any Member Meeting, 100 Voting Members present in person or by proxy, as verified by the Executive Director, shall constitute a quorum.</i>  Michelle Legault confirmed that 34 proxies were received and that 128 were in attendance.	3.	<b>Confirmation du quorum</b>  Selon nos Règlements :  <i>10.3.1 Le quorum d'une assemblée générale annuelle est atteint lorsque le directeur général confirme la présence de 100 membres-votants, en personne ou par procuration.</i>  Michelle Legault confirme que 34 procurations ont été reçues et que 128 personnes sont présentes.
4.	<b>Approval of the 2022 AGM Minutes (C. Grosset)</b>  <b>MOTION</b> : To approve the minutes of the 2022 AGM as presented. Moved by Vincent Asselin and seconded by Brad Keeler. Motion approved.	4.	<b>Adoption du procès-verbal de l'AGA 2022 (C. Grosset)</b>  <b>PROPOSITION</b> : Adopter le procès-verbal de l'AGA 2022 sans modification. Proposée par Vincent Asselin et appuyée par Brad Keeler. Adoptée.
5.	<b>President's Report (C. Grosset)</b>  Chris Grosset reported on his year with the CSLA noting that it was an honour to be the President of the CSLA. An excerpt of his report follows:  “One of the CSLA activities was to collaborate on a new three-year strategic plan. The Strategic Plan is grounded by two keys to of success: (1) the partnership between the CSLA, the nine component associations and our members; and, (2) advocacy in the associations mission area that advance landscape architecture’s leadership role in Canada.  CSLA committees are established to complete research and guide advocacy for topics within our mission areas. Throughout the past year our many committees have developed white papers and resources that demonstrate	5.	<b>Rapport du président (C. Grosset)</b>  Chris Grosset présente son bilan à la présidence de l'AAPC qui fut, précise-t-il, un véritable honneur. Voici un extrait de son rapport :  « Nous avons, notamment, élaboré le plan stratégique triennal qui repose sur deux éléments principaux : (1) le partenariat avec les neuf associations constituantes et nos membres; et (2) la promotion de l'expertise des constituantes dans tous les domaines qui font progresser la primauté de l'architecture de paysage.  Les comités de l'AAPC ont pour mission de mener des recherches et de défendre nos intérêts dans les domaines de notre mandat. Au cours du dernier exercice, nos comités ont préparé des livres blancs et créé des ressources à l'image d'une

<p>our profession has the skills, knowledge and inter-disciplinary strategies to lead.</p> <p>The CSLA uses the documents prepared by our committees and our Awards Atlas projects as examples in our submissions to the federal government, such as our 2022 Pre-Budget Submission to the House of Commons Standing Committee on Finance, and submission for the government's National Infrastructure Assessment proposal.</p> <p>To further enhance our advocacy work we have commissioned the 2023 Value of Landscape Architecture in Canada study to collect quantitative and qualitative data.</p> <p>The principle of good governance remains a hallmark of the association. Over the past year the CSLA Executive Committee completed a review and update of the employee performance evaluation and compensation model, and created a comprehensive CSLA Employee Handbook that is consistent with employment standards and association policies. The Board of Directors also continued to review and update CSLA policies on several topics to maintain current best practices.</p> <p>The dedication of our staff continues to inspire me. 2022 was the tenth employment anniversary of our Executive Director, Michelle Legault, and her twelfth year with us. Over the course of her management the organization has grown and strengthened its position, and for that I know you will join me in thanking her. Our communications with members and awareness among the general public has grown as a result of the exceptional efforts of our Communications Coordinator, Katherine Velluso.</p> <p>And in 2022 the Board of Directors approved the job description and business model to recruit a Manager of Advocacy and Strategic Affairs. This new position has been filled by Hope Parnham, a past-President of the CSLA.</p> <p>Our national network of collaboration among the nine component associations continued with two leadership meetings, and monthly meetings among the administrative teams.</p> <p>It's important that we make an acknowledgement of the many volunteers that participate on our Board, advocacy committees and working groups, accreditation council, College of Fellows, LACF, and the delegates that represent our profession nationally and internationally. It's an extraordinary group who selflessly commit their time to our profession. I want to say thank</p>	<p>profession qui possède les compétences, les connaissances et les stratégies interdisciplinaires nécessaires pour diriger.</p> <p>L'AAPC s'appuie sur les documents des comités et l'Atlas des prix pour préparer ses présentations au gouvernement fédéral. Exemples récents, le mémoire prébudgétaire 2022 au Comité permanent des finances de la Chambre des communes, et la soumission dans le cadre de l'Évaluation nationale des infrastructures du Canada.</p> <p>Pour améliorer nos représentations, nous avons commandé une étude sur la valeur de l'architecture de paysage au Canada en 2023 pour obtenir des données quantitatives et qualitatives à jour.</p> <p>Le principe de la bonne gouvernance est au cœur de notre philosophie. Au cours du dernier exercice, le comité exécutif a actualisé le modèle d'évaluation du rendement et de la rémunération des employés, et a créé le Manuel de l'employé qui présente les normes et politiques d'emploi de l'AAPC. Le conseil d'administration a poursuivi les changements et la mise à jour des politiques afin de maintenir les pratiques actuelles, conformes à nos attentes.</p> <p>Le dévouement de notre personnel continue de m'inspirer. L'année 2022 a marqué le douzième anniversaire de Michelle Legault au sein de notre Association dont 10 ans à titre de directrice générale. Sous sa direction, l'organisation a pris de l'expansion et a renforcé sa position. Nous la remercions tous pour son dévouement. Les communications internes et la sensibilisation du grand public se sont grandement améliorées grâce aux compétences de notre coordonnatrice des communications, Katherine Velluso.</p> <p>En 2022, le conseil d'administration a approuvé la description de poste et le modèle de gestion pour l'embauche d'un directeur des relations publiques et stratégiques. Hope Parnham, ancienne présidente de l'AAPC, occupe maintenant cette nouvelle fonction.</p> <p>Notre collaboration avec les neuf associations constitutives s'est poursuivie. Nous avons tenu deux réunions d'orientation et les équipes administratives se sont réunies tous les mois.</p> <p>Je prends le temps de remercier les nombreux bénévoles qui siègent au conseil d'administration, aux comités et groupes de travail, au Collège des fellows et à la FAPC, et les représentants nationaux et internationaux de notre profession. Il s'agit d'un groupe de personnes extraordinaires et généreuses qui se consacre au développement de notre profession. Au nom de l'AAPC, je tiens à les remercier.</p> <p>Je tiens à remercier Carolyn Woodland, la présidente sortante. Je remercie également Cynthia Graham, qui quitte la présidence du Comité des finances et de</p>
---	---

	<p>you on behalf of the CSLA for volunteering.</p> <p>I want to thank Carolyn Woodland as she leaves the position of Past President. I also thank Cynthia Graham as she leaves the position as Chair of the Finance and Risk Management Committee, having maintained the solid financial standing of the association. I welcome Joanne Moran as the current Finance Chair. And finally, welcome to the 2023 President Bob Somers.</p> <p><b>MOTION:</b> That the president's report be received as presented. Moved by Cecelia Paine and seconded by Cynthia Graham. Motion approved.</p>		<p>la gestion des risques, après avoir maintenu la santé financière de l'Association. Je souhaite la bienvenue à Joanne Moran à titre de présidente du Comité des finances, et à Bob Somers, le président en 2023 ».</p> <p><b>PROPOSITION :</b> Approuver le rapport du président sans modification. Proposée par Cecelia Paine et appuyée par Cynthia Graham. Adoptée.</p>
6.	<p><b>Financial Report (J. Moran)</b></p> <p><u>2022 Audited Financial Statements</u></p> <p>Joanne Moran reported that the 2022 statements were audited by Gilmour and Co. The CSLA continues to be in a good financial position, with an increase in net assets to \$857,275 dollars in 2022 up from \$797,760 in 2021. (+\$59,515.00). In addition, the statement show a "loan payable", which was a government loan that we received to offset loss of revenue, during the Covid lockdowns. 2022 revenues are down to \$613,911 dollars from \$709,618 in 2021. The balance of the general fund of \$512,105 includes the transfer of surplus funds from the 2022 budget into unrestricted net assets (UNA) as is the policy of the CSLA. The bulk of the unspent funds in 2022 is related to the budgeting of, but not spending for, travel for board members and staff. In summary, Joanne Moran reported that our revenues were \$613,911, our expenses were \$502,713, putting us in the black by \$111,198.</p> <p><u>Presentation of the CSLA 3-year Budget</u></p> <p>Joanne Moran reported that the CSLA board approves the future year budget in November of each year, but for transparency and for good financial planning, the Finance committee presents a three year budget. She explained that a series of motions in the budget show how the Board will expense the Unallocated Net Assets over the next three years with projects of priority for the CSLA with 211k budgeted in 2023, 75k in 2024 and 17k in 2025. She also identified the new staff position in our budget.</p> <p><u>Approval of the CSLA auditors for 2024</u></p> <p><b>MOTION:</b> That Gilmore and Co. be appointed the CSLA's Auditors for 2024. Moved by April Szeto and seconded by Terry Wilk. Motion approved.</p>	6.	<p><b>Rapport financier (J. Moran)</b></p> <p><u>États financiers vérifiés – 2022</u></p> <p>Joanne Moran indique que Gilmour and Co. ont vérifié les états financiers de 2022. L'AAPC demeure en bonne situation financière, l'actif net passant de 797 760 \$ en 2021 à 857 275 \$ en 2022 (+59 515,00 \$). De plus, le relevé indique un prêt gouvernemental reçu pour compenser la perte de revenus pendant le confinement covidien. Les revenus sont passés de 709 618 \$ en 2021 à 613 911 \$ en 2022. Le solde du fonds général de 512 105 \$ comprend le transfert des fonds excédentaires du budget de 2022 à l'actif net non affecté, conformément à la politique de l'AAPC. L'essentiel des fonds non dépensés en 2022 se rapporte au budget, et non aux frais, de déplacements des membres du conseil d'administration et du personnel. En résumé, Joanne Moran indique que nos revenus étaient de 613 911 \$ et nos dépenses de 502 713 \$, ce qui donne un surplus de 111 198 \$.</p> <p><u>Présentation du budget triennal de l'AAPC</u></p> <p>Joanne Moran indique que le conseil d'administration approuve habituellement le budget sur une base annuelle, en novembre, mais par souci de bonne planification, le comité des finances a décidé de présenter un budget triennal. Elle explique qu'un ensemble de propositions budgétaires indique comment le CA comptabilisera l'actif net non affecté au cours des trois prochaines années, avec des projets prioritaires et un budget de 211 000 \$ en 2023, de 75 000 \$ en 2024 et de 17 000 \$ en 2025. Elle précise également que le nouveau poste est inscrit au budget.</p> <p><u>Approbation des vérificateurs financiers pour 2024</u></p> <p><b>PROPOSITION :</b> Nommer Gilmore and Co. à titre de vérificateurs de l'AAPC pour 2024. Proposée par April Szeto et appuyée par Terry Wilk. Adoptée.</p>

	<u>Presentation of 2024 member dues</u> <p>Joanne Moran reported that the dues for 2024 have been set by the board as \$240 for full members and \$30 for associates. She explained the rationale for this increase, which is that the Finance and Risk Management Committee has a mandate from the board to bring forward a proposed dues increase every year. This was established because it is recognized that inflation increases our costs every year, and dues are the way that the CSLA covers operating expenses. The Unallocated Net Assets fund is not sustainable funding for operating costs.</p>		<u>Cotisations des membres pour 2024</u> <p>Joanne Moran précise que le conseil d'administration a fixé les cotisations pour 2024 à 240 \$ pour les membres titulaires et à 30 \$ pour les membres associés. Elle explique que le Comité des finances a reçu du conseil d'administration le mandat d'augmenter sur une base annuelle les cotisations. Cette augmentation se justifie par l'inflation constante de nos frais d'exploitation. Les cotisations des membres sont la seule source de financement des charges de fonctionnement de l'AAPC. Le fonds d'actifs nets non affecté n'est pas une source de financement durable des dépenses d'exploitation.</p>
7.	<b>Approval of the Bylaws (C. Grosset)</b> <p><b>MOTION:</b> That the bylaws be approved as presented. Moved by Natasha Juck and seconded by Margaret Ferguson. Motion approved.</p> <p><b>MOTION:</b> That the articles of the CSLA be amended to add an Additional Provision in box 9 of the Articles of the Society to provide for the Chair of the Finance and Risk Management Committee to be appointed by the Directors of the Board to serve as a Director in accordance with the following:</p> <p><b>The directors may appoint one (1) additional director to hold office for a term expiring not later than the close of the next annual meeting of members, providing that:</b></p> <ul style="list-style-type: none"> <li>i) there are at least two directors currently serving on the board;</li> <li>ii) the total number of directors so appointed do not exceed one third of the number of directors elected at the previous annual meeting of members; and</li> <li>iii) The director standing for appointment accepts to serve as a director either in-person at the meeting at which the individual is so appointed, or consents in writing to serve as a director.</li> </ul> <p>The Executive Director is hereby authorized to sign articles of amendment filing this change with Corporations Canada. Moved by Anne-Marie Parent and seconded by Gordon Smith. Motion approved.</p>	7.	<b>Approbation des Statuts (C. Grosset)</b> <p><b>PROPOSITION :</b> Adopter les Statuts tels quels. Proposée par Natasha Juck et appuyée par Margaret Ferguson. Adoptée.</p> <p><b>PROPOSITION :</b> Modifier l'article 9 des Règlements de l'AAPC afin que les administrateurs puissent nommer le président du Comité des finances et de la gestion des risques à titre d'administrateurs conformément à ce qui suit :</p> <p><b>Les administrateurs peuvent nommer un (1) administrateur dont le mandat expire au plus tard à la clôture de la prochaine assemblée annuelle des membres, à condition que :</b></p> <ul style="list-style-type: none"> <li>i) au moins deux administrateurs siègent actuellement au conseil d'administration;</li> <li>ii) le nombre d'administrateurs désignés ne doit pas représenter plus du tiers des administrateurs élus à l'assemblée annuelle précédente;</li> <li>iii) l'administrateur désigné doit accepter ses fonctions lors de la réunion à laquelle il est nommé, ou par écrit en précisant qu'il consent à siéger à titre d'administrateur.</li> </ul> <p>La directrice générale est par la présente autorisée à signer et à déposer les articles modifiés auprès de Corporations Canada. Proposée par Anne-Marie Parent et appuyée par Gordon Smith. Adoptée.</p>
8.	<b>2023-2026 Strategic Plan (C. Grosset &amp; B. Somers)</b> <p>Bob Somers and Chris Grosset presented the draft Strategic Plan.</p> <p><b>MOTION:</b> That the 2023-2026 Strategic Plan be approved as presented. Moved by Jeff Philips and seconded by Dan Glenn. Motion approved.</p>	8.	<b>Plan stratégique 2023-2026 (C. Grosset et B. Somers)</b> <p>Bob Somers et Chris Grosset présentent le plan stratégique.</p> <p><b>PROPOSITION :</b> Adopter le Plan stratégique 2023-2026 sans modification. Proposée par Jeff Philips et appuyée par Dan Glenn. Adoptée.</p>

9.	<p><b>President-Elect's Report</b></p> <p>Bob Somers presented his report, which is excerpted below:</p> <p>"It is an absolute honour to serve in the role as President of the CSLA. Over this last year I've had the great fortune of re-connecting to the work of the CSLA. Although we are all familiar with this work in general, we all tend to live in our own day to day practices from coast to coast to coast, and I can confirm that being confronted with our national practice of landscape architecture is both exciting and daunting.</p> <p>The CSLA, like all of us, have spent the last three years "pivoting" and in so doing have shown how strong our organization is. Anyone who has ever been in this role or is fortunate enough to be in this role in the future will recognize the volunteer capital that has been spent by all of those that came before us. It has been a great pleasure to spend time with Carolyn Woodland and Chris Grosset to bear witness to their leadership, and their commitment to the profession.</p> <p>The CSLA's position is strong, in large part due to how effective Michelle Legault has been with steering our ship, providing insight and strong direction on governance, and building our small but mighty team to support our collective vision for a strong profession right across Canada. It is also important to note, and to thank Cynthia Graham for her years of dedicated service in leading our Financial Committee.</p> <p>I don't need to tell this collection of practitioners how important the profession of Landscape Architecture is. We are wide and varied, we endeavour to listen to and reflect the diversity of this country, and we stand to help lead and shape the vision for our communities within which we live, work and play.</p> <p>We are at a generational precipice of significant change – socially, culturally, environmentally, and fiscally – and change is hard.</p> <p>The CSLA is listening to all voices from across Canada. I've been able to hear from many of those voices and those voices provide a diversity of opinions, backgrounds, and beliefs. We do reflect our diversity, and our strength must come from building each other up, and working together.</p> <p>As our consultants at Intergroup Consulting are actively completing the CSLA study on the Value of our Profession – we will be prepared with a stronger position to support all our component organizations in our cumulative efforts</p>	9.	<p><b>Rapport du président désigné</b></p> <p>Bob Somers présente son rapport, dont voici un extrait :</p> <p>« C'est un véritable honneur d'assumer la présidence de l'AAPC, une fonction qui m'a replongé au cours de la dernière année dans l'esprit de l'AAPC. Experts dans notre domaine, nous pratiquons tous d'un océan à l'autre dans une région en particulier, dans une optique régionale. Mais le fait d'aborder la pratique sous un angle national a été à la fois excitant et intimidant.</p> <p>Au cours des trois dernières années, l'AAPC, comme nous tous, a dû « s'adapter ». Elle a fait preuve de résilience. Toute personne qui a occupé ces fonctions ou qui en a l'intention reconnaîtra l'importance des ressources bénévoles de l'Association. Ce fut très instructif de côtoyer Carolyn Woodland et Chris Grosset et d'attester de leur sens du leadership et de leur engagement envers la profession.</p> <p>L'AAPC repose sur de solides fondations, notamment grâce au style de gestion de Michelle Legault. Elle a mis sur pied une équipe, certes petite mais efficiente, qui soutient notre vision d'une profession dynamique à l'échelle du Canada. Ces conseils et son orientation ont de plus pérennisé notre gouvernance. Il est également important de souligner et de remercier Cynthia Graham pour ses années de service dévouées à la direction du comité des finances.</p> <p>Nul besoin de démontrer à nos membres à quel point la profession d'architecte paysagiste est essentielle. Notre groupe, à l'image du pays, est vaste et varié. Notre expertise façonne les collectivités dans lesquelles nous vivons, travaiillons et nous divertissons.</p> <p>Nous sommes à l'aube d'une révolution significative – sur le plan social, culturel, environnemental et financier – et le changement sera difficile.</p> <p>L'AAPC prête l'oreille à l'ensemble des voix qui s'élèvent au pays et qui dépeignent une diversité d'opinions, d'antécédents et de croyances. Nous sommes le reflet de cette diversité, et notre force doit reposer sur l'entraide et la collaboration.</p> <p>L'étude sur la valeur de notre profession, menée par Intergroup Consulting, nous permettra de mieux soutenir les associations constitutantes et de promouvoir collectivement le rôle de l'architecture de paysage à l'échelle du Canada. Notre</p>

	<p>to advocate for the role of Landscape Architecture across Canada. Our strategic plan is a statement on who we are, where we've been and ultimately where we are going. It represents a 3-year moment in time that takes us through our 90th year of existence, and it is my hope to take this baton and keep the momentum moving.</p> <p>Already with the addition of Hope Parnham as our Manager of Advocacy and Strategic Affairs, we are witnessing how our organization's effectiveness and ability to lead continues to advance at an accelerated rate because we have a strong governance structure that has allowed us to shift and mobilize.</p> <p>Looking ahead, to our 90th anniversary year it will be an exciting time to reflect and gather in Winnipeg – it is paramount that we consider the decade to come. “</p>		<p>plan stratégique est un énoncé qui définit notre nature, qui présente notre approche, qui décline nos actions actuelles et à venir. Une période de trois ans qui abouti à notre 90<sup>e</sup> anniversaire, et je souhaite continuer à nourrir le feu qui nous anime.</p> <p>Depuis l'arrivée de Hope Parnham à titre de Directrice des relations publiques et stratégiques, nous constatons déjà une plus grande efficacité organisationnelle grâce à une solide structure de gouvernance qui nous permet de nous mobiliser, d'assurer le leadership et d'apporter les changements nécessaires.</p> <p>Le 90<sup>e</sup> anniversaire, célébré à Winnipeg, sera une période de grande réflexion sur les défis de la décennie à venir ».</p>
10.	<p><b>Presentation of 2023 President-Elect</b></p> <p>Chris Grosset welcomed Catherine Berris, BCSLA, FCSLA, to the CSLA as 2023 President-Elect.</p>	10.	<p><b>Présentation de la nouvelle présidente de 2023</b></p> <p>Chris Grosset souhaite la bienvenue à Catherine Berris, BCSLA, FAAPC, nouvelle présidente désignée de l'AAPC en 2023.</p>
11.	<p><b>Member Question Period</b></p> <p>Michelle Legault presented a report for the members' information. It is excerpted below:</p> <p>“One the first of May, Hope Parnham, Manager, Advocacy and Strategic Affairs, began her new position with the CSLA. We are now three staff members at CSLA, myself, Hope, and fantastic Katherine Velluso, the CSLA communications coordinator.</p> <p>Staff and volunteers are currently busy planning the 2023 CSLA-SALA Congress and last week we held a virtual conference featuring keynote speaker Florence Williams, author of <i>The Nature Fix</i>. The 2024 Congress will be held in Winnipeg and the joint MALA-CSLA team is already making preparations to celebrate CSLA's 90th anniversary and MALA's 50th anniversary.</p> <p>The leadership of CSLA and LACF, during the months of February and March, undertook visits with the students and faculty of every accredited program in Canada.</p> <p>We will further explore the intersection between the practice, accreditation, reconciliation, jedi, climate adaptation and education at a summit to be held in June in Saskatoon, right before the Congress, and attended by practitioners, educators, and students.</p>	11.	<p><b>Période de questions des membres</b></p> <p>Michelle Legault présente un rapport à l'intention des membres. En voici un extrait :</p> <p>« Le 1er mai, Hope Parnham, directrice des relations publiques et stratégiques, a pris ses nouvelles fonctions au sein de l'AAPC. Nous sommes maintenant trois employés, moi-même, Hope et la fantastique Katherine Velluso, coordonnatrice des communications.</p> <p>Le personnel, appuyé de bénévoles, planifie actuellement le Congrès AAPC-SALA de 2023. La semaine dernière, nous avons tenu une conférence virtuelle avec Florence Williams, auteure de <i>The Nature Fix</i>. Le Congrès de 2024 aura lieu à Winnipeg. L'équipe conjointe MALA-AAPC prépare déjà les célébrations du 90<sup>e</sup> anniversaire de l'AAPC et du 50<sup>e</sup> anniversaire de la MALA.</p> <p>Au cours des mois de février et de mars, les responsables de l'AAPC et de la FAPC ont rencontré les étudiants et professeurs de tous les programmes agréés au Canada.</p> <p>Nous examinerons plus rigoureusement les relations entre la pratique, l'agrément, la réconciliation, la JEDI, l'adaptation climatique et la formation lors d'un sommet qui réunira des professionnels, des professeurs et des étudiants en juin à Saskatoon, juste avant le congrès.</p> <p>Le Comité consultatif de réconciliation élabore actuellement un Guide de</p>

<p>The Reconciliation Advisory Committee is developing a Guide to Land Acknowledgements for the profession and preparing to release the Board's approval of the United Nations Declaration on the Rights of Indigenous People. The CSLA's 90th Anniversary Celebration Task Force is currently working on a special logo to commemorate the anniversary in 2024 in addition to developing a historic timeline of the profession and the CSLA.</p> <p>The Committee on Climate Adaptation has recently welcomed many new members and has re-organized itself with two new working groups based on information collected in last Fall's member practice survey: the coastal issues workgroup, and the nature-based solutions workgroup. Members also joined the existing climate case studies workgroup, and we welcome the extra help!</p> <p>The Canadian Landscape Standard Steering Committee released version 3 of the CLS at the end of March, with completely revised section 1 to 8 (excluding section 5). Last fall the CLS Steering Committee contracted Vineland Laboratories to write a new section 5 - growing medium.</p> <p>They have delivered that section and the committee is currently preparing to release it for a national consultation very soon, with an opportunity to discuss the new section at a workshop during the Congress, where members can also participate virtually.</p> <p>The Cultural Landscapes and Legacy Committee thanks everyone who participated in the workshop to determine which 25 cultural landscapes would be featured in the first edition of the CSLA's Cultural Landscapes Collection.</p> <p>The Landscape Architecture Accreditation Council Manual of Standards is also under review. Last year, we hired Stephanie Rolley who will be delivering a final draft of the standards in time for review at a summit we are organizing with educators at the 2023 CSLA-SALA Congress.</p> <p>In addition, the Human Health and Well-Being Committee is developing a political note on the link between nature and mental health, to be released this Spring.</p> <p>In December, a JEDI Action and Operational Plan was circulated by the CSLA to LACF and all component associations who are currently reviewing it, and appointing members to a national JEDI Committee.</p> <p>The work of that committee kicked off with an initial committee meeting this month, and Lina Al-Dajani was appointed chair of the national</p>	<p>reconnaissance territoriale et publiera la <i>Déclaration des Nations Unies sur les droits des peuples autochtones</i> qui a été approuvée par le conseil d'administration. Le groupe responsable des célébrations élabore actuellement le logo du 90<sup>e</sup> anniversaire en 2024, ainsi qu'une chronologie historique de la profession et de l'AAPC.</p> <p>Le Comité d'adaptation climatique a récemment accueilli de nombreux membres et s'est réorganisé en deux groupes de travail selon les résultats de l'enquête de l'automne dernier sur la pratique des membres : un groupe sur les enjeux côtiers et un autre sur les solutions fondées sur la nature. Les membres ont également joint le groupe d'études climatiques actuel, et nous les accueillons avec plaisir!</p> <p>Le Comité directeur de la Norme canadienne de paysage a publié la 3<sup>e</sup> version de la NCP à la fin mars, avec une révision complète des sections 1 à 8 (sauf la section 5). L'automne dernier, le comité directeur a retenu les services de Vineland Laboratories pour rédiger une nouvelle section 5 – Milieu de culture.</p> <p>Ils ont présenté cette section au comité qui s'apprête à organiser une consultation nationale ainsi qu'un atelier pendant le congrès pour débattre du contenu, où les membres pourront également participer virtuellement.</p> <p>Le Comité des paysages culturels remercie tous les participants de l'atelier qui visait à déterminer les 25 paysages culturels qui figureront dans la première édition de la Collection des paysages culturels de l'AAPC.</p> <p>Le Manuel des normes du Comité d'agrément des programmes d'architecture de paysage est également en révision. L'an dernier, nous avons embauché Stephanie Rolley qui présentera une version définitive des normes qui sera examinée au sommet organisé avec les professeurs lors du Congrès AAPC-SALA 2023.</p> <p>De plus, le Comité de santé et bien-être des citoyens prépare une note politique sur le lien entre la nature et la santé mentale, qui sera publiée ce printemps.</p> <p>En décembre, la FAPC et les constituantes ont reçu le plan d'action/opérationnel sur la JEDI de l'AAPC. Elles examinent actuellement le plan et nomment des membres à un comité JEDI national.</p> <p>Une première réunion a ouvert les travaux du comité. Lina Al-Dajani a été nommée présidente du comité national.</p> <p>Le premier point à l'ordre du jour est de préparer un résumé du plan opérationnel à distribuer à tous les membres. Le plan opérationnel est fondé sur le plan d'action élaboré par Capillary Consulting l'automne dernier. Il permettra à l'AAPC,</p>
---	--

	<p>committee.</p> <p>Our first order of business is to create a summary version of the operational plan for distribution to all members. The operational plan was based on the action plan which was developed by Capillary Consulting last fall, and was a way for the CSLA, LACF and all component associations to work collaboratively on this important joint initiative.</p> <p>We would ask you to remember LACF in your donation plans.</p> <p>This small but mighty foundation supports students to complete their rather expensive educations in landscape architecture. And having recently seen preliminary statistics on the future gap in the workforce vs the demand for the profession, I can tell you that these students will be essential, as is our support to ensure they can complete their educations and enter the workforce.</p> <p>Fellowships, such as the Robert Allsopp Fellowship, and the annual research grants program, ensure that the profession continues to develop, by funding a wide range of projects including historic research, oral histories, professional education programs, design research, habitat design guidelines, environmental education and awareness programs, and design communication projects.”</p>
12. <b>Adjournment</b> The meeting adjourned at 3:10 pm ET.	12. <b>Clôture</b> La séance est levée à 15h10 HE.